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Na Prvenstvu Hrvatske u šahu djevojčice OŠ Dragutina Domjanića 
osvojile su zlatne medalje 

ZAJEDNIŠTVO I STRUČNOST SU KLJUČ  
POBJEDA
U Zagrebu je od 9. do 11. prosinca održano Državno prvenstvo 
u šahu, a naslov prvakinja Hrvatske osvojile su djevojčice iz 
OŠ Dragutina Domjanića pod vodstvom Roberta Kupeka. Tim 
je ostvario impresivan rezultat sa šest pobjeda, dva remija i 
samo jednim porazom, što ih je dovelo do vrha ljestvice.

Robert Kupek, dugogodišnji šahovski sudac, animator 
i trener, istaknuo je kako je ključ uspjeha bio u pomno 
osmišljenim pripremama.

“Uvijek se priprema deset djevojčica, osam stavljam na 
popis, a biram pet koje su najspremnije. Na svu sreću, svih 
pet su bile zdrave i spremne za natjecanje,” rekao je Kupek.
Pripreme su se odvijale u školi, gdje šah mogu trenirati 
svi zainteresirani učenici, no posebna pažnja posvećena 
je naprednijim igračicama. Radilo se na taktici uz pomoć 
literature i tehnologije. Kupek ističe kako razvoj mladih 
šahistica zahtijeva strpljenje i dugoročan plan:
“Bitno je pratiti učenike od prvih razreda i prepoznati one s 
najviše potencijala, kako bi ih uveli u naprednije sfere.”
Uz Roberta Kupeka, u timu radi i profesor fizike Jan Zamostni, 
koji se bavi završnom pripremom i dodatnim usavršavanjem 
igračica.

Osim tehničkog dijela priprema, posebna pažnja posvećena 
je i timskom duhu. Pobjeda je proslavljena slatkišima u školi, 
a potom i zajedničkim ručkom u obližnjoj pizzeriji. Kupek 
smatra da su ovakve proslave ključne za stvaranje zdravih 

odnosa i zajedništva u timu: “Sport nije samo natjecanje, već 
i izgradnja prijateljstava i zajedništva.”
Kapetanica tima, Ines Košar, istaknula je kako je pobjeda 
bila rezultat napornog rada i priprema.
“Kad smo saznale da smo osvojile prvo mjesto, osjećala sam 
se sretno jer smo puno trenirale i zaslužile to. Najdraža mi 
je bila partija iz šestog kola, gdje sam odigrala potez koji nije 
bio očit, ali me trener pohvalio,” rekla je Ines, dodajući da 
sanja o sudjelovanju na europskim i svjetskim prvenstvima.

Sve članice tima ujedno su i članice Šahovskog kluba Sveta 
Nedelja i sudjelovale su na klupskom natjecanju Hrvatske od 
Božića do Nove godine.

Kupek se na kraju zahvalio Školskom sportskom savezu 
Grada Zagreba na izvrsnoj organizaciji natjecanja, ističući 
kako je ulaganje u sportsku infrastrukturu ulaganje u 
budućnost mladih.

“Ono što se pamti iz školskih dana su maturalci i natjecanja, 
i to je vrijednost koju nosimo cijeli život,” zaključio je.
Pobjeda djevojčica iz OŠ Dragutina Domjanića dokaz je 
kako posvećenost, zajedništvo i stručan rad donose sjajne 
rezultate, ali i inspiraciju za buduće generacije mladih 
šahistica.

Hana Brekalo,
Ženska opća gimnazija Družbe sestara milosrdnica
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BEZ TRENINGA NEMA NI USPJEHA

PRVENSTVO ZAGREBA ODRŽANO JE U OŠ 
RAPSKA
U subotu, 9. i 16. studenog 2024. održano je ekipno 
prvenstvo u šahu za učenike osnovnih škola grada Zagreba 
u Osnovnoj školi Rapska. Prvenstvo se igralo u 9. kola, od 
čega je prvih 5. kola odigrano 9. studenog, a druga 4. kola su 
odigrana 16. studenog. Na natjecanju je nastupila 31 škola u 
muškoj konkurenciji s ukupno 211 učenika i 6 škola u ženskoj 
konkurenciji s ukupno 38 učenica.

Ove godine je broj muških ekipa znatno veći nego prošle, dok 
se broj ženskih ekipa nažalost smanjio. Mnoge zanima zašto 
se žene općenito manje bave šahom. 
Sonja iz OŠ Ivana Cankara misli:
“Djevojkama se ne da toliko razmišljati i smatraju šah muškim 
sportom, ali ja mislim da ga mogu igrati i cure i dečki.”

Sutkinja Klara Krmpotić ima drukčije mišljenje:
“Žene su se i kroz povijest manje bavile šahom od muškaraca 
jer se od šaha teško živi, a treba ga puno trenirati i vježbati za 
što treba vremena. Žene započnu mlade, no poslije najčešće 
odustanu jer se žele posvetiti obitelji, a uostalom niti nema 
puno ženskih natjecanja.”

Šah je poseban sport jer ne treba snagu tijela, već snagu 
uma. Za razliku od drugih sportova zahtijeva mir i tišinu zbog 
koncentracije i ne zahtijeva kretanje. Uobičajeno je da su 
natjecatelji uzbuđeni prije natjecanja, no kod šahista je to 

drugačije, oni se mentalno pripremaju za partiju i poteze 
koje će vući. Među natjecateljima se osjećala napetost 
i koncentriranost, posebice u prvom i posljednjem kolu. 
Mečevi su bili puni neizvjesnosti. Natjecatelji su trebali 
uložiti puno vještine i znanja, a najbolji i najustrajniji su došli 
do finala. 
Na državno prvenstvo u muškoj konkurenciji idu prvoplasirani 
iz OŠ Špansko – Oranice i drugoplasirani iz OŠ Dobriše 
Cesarića, a u ženskoj konkurenciji idu prvoplasirane iz OŠ 
Dragutina Domjanića i drugoplasirane iz Osnovne Montessori 
škole barunice Dédée Vranyczany. 
Što o šahu i pobjedi misli Tin Biti, favorit natjecanja i najbolji 
natjecatelj prvoplasirane ekipe OŠ Špansko – Oranice? 
“Nakon pobjede se osjećam predivno. Ispunio sam sva svoja 
očekivanja i zbog toga sam ponosan. Šahom se bavim tek 
jednu godinu jer je zabavan. Kao ekipa smo se zajedno 
pripremali samo tri puta, ali to nije puno utjecalo na našu 
spremnost jer većina nas trenira u šahovskim klubovima 
izvan škole.”
Čestitamo svim sudionicima natjecanja jer su uložili vrijeme, 
trud i uporno su trenirali i vježbali te su dali sve od sebe na 
natjecanju! 

Margareta Krnjak, OŠ Izidora Kršnjavoga
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PRVENSTVO ZAGREBA U PLIVANJU ODRŽANO JE NA BAZENU 
U UTRINAMA 

TRI TERMINA I PREGRŠT DOBRIH 
REZULTATA
Natjecanja u plivanju za učenike osnovnih i srednjih škola 
grada Zagreba su ove godine otvorili dječaci iz 26 osnovnih 
škola koji su 28. listopada na bazenu Utrine nastupili u četiri 
discipline i dvije štafete.

U slobodnoj štafeti prvo mjesto osvojila je štafeta OŠ Pavleka 
Miškine, a u mješovitoj štafeti prvo mjesto osvojili su učenici 
OŠ Alojzije Stepinca. U ekipnom poretku prvoplasirana škola 
bila je OŠ Tituša Brezovačkog s ukupno osvojenih 409 
bodova.
Zatim su se 5. studenoga natjecale djevojke iz 19 srednjih 
škola i mladići iz 27 srednjih škola. U muškoj konkurenciji, 
prvi u slobodnoj štafeti bili su mladići iz Športske gimnazije 
koji su ujedno bili i prvoplasirani sveukupno s osvojenih 156 
bodova. Kod djevojaka je ista situacija, Prirodoslovna škola 
Vladimira Preloga bila je prva u slobodnoj štafeti i sveukupno 
s prikupljenih 117 bodova. 
Prvenstvo u plivanju 7. studenoga zatvorile su djevojčice iz 
25 osnovnih škola. U slobodnoj štafeti prva je bila OŠ Iver, a 
u mješovitoj štafeti zlato su osvojile djevojčice iz OŠ Bartola 
Kašića. U ekipnom poretku pobjednice bile su učenice iz OŠ 
Bartola Kašića s osvojenih 425 bodova.

Natjecanja se sastoje od četiri discipline i jedne ili dvije 
štafete. U kategoriji srednjih škola mogu se natjecati najviše 
četiri učenika ili učenice dok u kategoriji osnovnih škola 
može biti i više (najviše dvoje po disciplini) i razlika je u broju 
štafeta. U kategoriji srednjih škola samo je štafeta slobodno, 
a u kategoriji osnovnih škola imamo štafetu slobodno i 
štafetu mješovito. Zbog toga u ekipnom poretku osnovne 
škole imaju puno više bodova nego srednje škole. 
                                                                                                                                                                                                                                                               

Ana Juras, I. gimnazija
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NAŠA NOVINARKA SUDJELOVALA JE NA PRVENSTVU ZAGREBA 
U BADMINTONU I PODIJELILA S NAMA SVOJE DOJMOVE 

I BEZ DVORANE SMO SE PLASIRALE NA 
PRVENSTVO HRVATSKE
“Nakon dugo godina na državno prvenstvo plasiralo se i 
Zdravstveno učilište” to su bile riječi voditelja natjecanja 
prije nego što su nam uručili medalje i pehar. Bilo je jako 
čudno  povjerovati da se jedna strukovna škola, među svim 
gimnazijama u Zagrebu, uspjela plasirati na državno! Nitko 
od nas u ekipi nije mislio da ćemo uopće doći do polufinala, 
a pogotovo ne na Prvenstvo Hrvatske u Poreč. Tog petka 
nitko od nas nije imao nikakva očekivanja, znali smo da ima 
boljih škola, no nismo odustale, došle smo se samo zabaviti 
i odigrati malo badmintona.

Taj dan probudila sam se u 6.45 kako bih se pripremila za 
natjecanje, no i dalje me bolio vrat zbog kojeg sam dan 
prije bila kod fizioterapeuta koji mi ga je oblijepio s kinesio-
trakama da mogu igrati. Krenula sam na natjecanje koje je 
prema rasporedu počinjalo u 9 sati ujutro, no mi smo se 
okupili u 8.15 kako bi se zagrijali. Kada smo ušli u dvoranu 
nije bilo previše ljudi stoga smo se požurili zauzeti terene 
prije nego što svi dođu. Kako sam se zagrijavala bol je polako 
popuštala i bilo mi je lakše igrati. Čini se da sam samo trebala 
igrati badminton.

Nakon zagrijavanja uslijedile su prijave i morali smo ispuniti 
popis igrača kako ćemo igrati protiv prve škole. Prve 
protivnice bile su nam iz XVI. gimnazije. Djevojke su se 
trudile no moja ekipa je bila malo bolja i ubrzo smo pobijedile 
prve protivnice. Slijedeće mečeve smo odigrale s odličnom I. 
gimnazijom, koja ujedno na kraju ide i na državno prvenstvo 
s nama. Djevojke protiv kojih smo igrale bile su odlične 
i izgubile smo mečeve no znali smo da nam preostaje još 
samo jedna škola protiv koje moramo igrati.

Kada smo shvatile da moramo pobijediti zadnje protivnice iz 
XI. Gimnazije bile smo malo nervozne, jer nismo znale kako 
posložiti mečeve jer one imaju jednu djevojku koja odlično 
igra.

U jednom trenutku, kada su nas prozivali za mečeve, 
shvatile smo da su nam protivnice promijenile taktiku. To 
nas je iznenadilo ali nismo gubile nadu i igrale smo do kraja. 
Ja sam zadnja predala rezultat i u tom trenutku su mi rekli 
da smo pobijedile i da idemo na državno. Djevojke iz ekipe 
bile su presretne, baš kao i ja, što smo uspjele izboriti mjesto 
za državno. Kako škola nema dvoranu niti potrebnu opremu 
nismo se ni nadale nekom rezultatu, no to nas nije spriječilo 
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da nastupimo i na kraju zabilježimo odličan rezultat. 
Vjerujemo da ćemo do nastupa u Poreču uspjeti naći neko 
rješenje i još se poboljšati. Zasada ćemo se samo veseliti što 
smo prošle i nadati nekom boljem rezultatu na državnom 
prvenstvu.

Iva Mirko, Zdravstveno učilište
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ZANIMLJIVO I SADRŽAJNO PRVENSTVO ZAGREBA U JUDU 

TKO KAŽE DA BORBA I PJEVANJE NE IDU 
ZAJEDNO? 
Proveli smo krasno nedjeljno podne u Prirodoslovnoj školi 
Vladimira Preloga na Prvenstvu Grada Zagreba u judu. Na 
natjecanju je prisustvovalo mnoštvo ekipa osnovnih škola, uz 
pratnju svojih trenera koji su nerijetko i treneri obližnjih judo 
klubova. Natjecanje se odvijalo u tri kategorije: djevojčice, 
dječaci i mješoviti timovi. Sudionici svake od tih kategorija 
bili raspoređeni u skupine koje su odgovarale njihovoj 
tjelesnoj težini, te razredu. Raspon težinskih kategorija kod 
djevojčica bio je od 22 kg do +70 kg, a kod dječaka od 24 kg 
do +73 kg.

Judo nije samo sport, ekipe su nam pokazale da su osim 
kondicije i judo-tehnika stekli znanje o tome što je to biti 

tim, kako steći nove prijatelje i kako onim već postojećima 
biti podrška. Mnogim učenicima je ovo bilo prvi put boriti se 
na tatamiju, no dali su sve od sebe te se ugledali na starije 
učenike koji su se iskazali odlično uvježbanim tehnikama i 
napetim borbama.

O tome kako je judo poseban sport i što nas osim borbenih 
tehnika može naučiti rekao nam je Nikola Bućan voditelj 
ekipe OŠ Otok: 
“S obzirom da sam u kimonu 52 godine mogu vam reći da je 
judo način života. Ne mogu, na primjer, izdvojiti jedno lijepo 
sjećanje, jer su sva takva. Učim svoje učenike  osnovnim 
postulatima juda, a to su marljivost, iskrenost, poštenje i 
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upornost. Oni to implementiraju i ostvaruju dobre rezultate. 
Svima sam zadovoljan, i onima koji gube i onima koji 
pobjeđuju. Gubitak nije strašan, samo pokazuje na čemu još 
trebamo poraditi.”

Iz prve ruke su svoje iskustvo s nama podijelile učenice 
OŠ Špansko Oranice koje se dugo bave ovim sportom i ne 
planiraju uskoro prestati, a uz njega se bave i pjevanjem 
te dokazuju kako uz grub sport, dolazi i nježnost: 
“Bilo nam je jako lijepo danas, ovime se bavimo od vrtića 
i mislimo da nas je ovaj sport dodatno zbližio. Kada nismo 
na judu volimo ići na pjevanje i dramsku, ali ne planiramo 
prestati uskoro, idemo do crnog pojasa!” rekle su nam uz 
smijeh.

Evo i konačnog poretka pobjednika:

DJEVOJČICE:  DJEČACI: MJEŠOVITI TIM: 
1.OŠ Dragutina Domjanića 1. OŠ Mladost 1. OŠ Dragutina Domjanića 

2.OŠ Matka Laginje  2.OŠ Otok  2. OŠ Matka Laginje 

3.OŠ bana Josipa Jelačića 3.OŠ Nikole Tesle

 

Svi smo se dobro proveli i naučili nešto novo, čestitke svim 
sudionicima! Vidimo se u siječnju na državnom prvenstvu! 
                                                                                  

Antonela Karačić, X. gimnazija Ivan Supek 
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PRVENSTVO GRADA ZAGREBA U HRVANJU
ODRŽANO JE U OŠ IVER 

BORILAČKI SPORT NASMIJANIH LICA

U četvrtak 5. prosinca, u dvorani OŠ Iver održano je Prvenstvo 
grada Zagreba u hrvanju, na kojem su nastupile mlade 
hrvačice i hrvači iz mnogih zagrebačkih škola. Osnovna 
škola Iver ponovo je pokazala izuzetnu hrvačku snagu te 
se u kategoriji djevojčica plasirala na nadolazeće Prvenstvo 
Hrvatske koje će se održati u Poreču.

Natjecanje je otvorila ravnateljica škole, gospođa Katarina 
Rajković, koja je pažljivo pratila cijeli tijek natjecanja, 
zajedno s ravnateljem iz OŠ Sesvetski Kraljevec Tomislavom 
Narančićem.

Hrvačice iz OŠ Iver osvojile su prvo mjesto, drugo mjesto je 
pripalo Osnovnoj školi Sesvetski Kraljevec, a treće mjesto je 
zauzela OŠ Brezovica.

Svjedočili smo povijesnom trenutku, jer su se djevojčice 
iz OŠ Iver i OŠ Sesvetski Kraljevec po prvi puta zajedno 
plasirale na državno prvenstvo.Mlade hrvačice i hrvače došli 
su podržati članovi obitelji, profesori ali i njihovi prijatelji iz 
školskih klupa.

Osim odličnih rezultata u ženskim kategorijama, i u kategoriji 
dječaka rezultati su također bili iznimni. Kod dječaka je prvo 

mjesto osvojila  OŠ Brezovica, drugo mjesto pripalo je OŠ 
Brestje, dok je treće mjesto zauzela OŠ Sesvetski Kraljevec.
Odlični rezultati u objema kategorijama pokazuju koliko ima 
mladih talentiranih hrvača.

Porazgovarali smo nakratko s voditeljem iz OŠ Iver 
Dinkom Kremićem o natjecanju:
“Veseli me što su djeca stalno dolazila, gledala i bodrila 
svoje prijatelje, što si napravili lijepu domaćinsku atmosferu. 
Pohvalio bih Školski sportski savez Grada Zagreba za 
organizaciju, i ove godine su se izuzetno potrudili da 
natjecanje bude odlično organizirano.”

Na kraju natjecanja ravnateljica Rajković podijelila je svim 
natjecateljima medalje i pehare te im čestitala na plasmanu.
Nasmijana lica djece i entuzijazam odraz su ljubavi prema 
hrvanju i iščekivanju skorašnjeg Prvenstva Hrvatske.

Nikolina Bošnjak, Geodetska škola
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NI MAGLA NI RUŽNO VRIJEME NISU MOGLI UNIŠTITI SPORTSKI 
DUH  NATJECATELJA NA TRADICIONALNOM KROSU NA 
BUNDEKU

KIŠA KAO DODATNA MOTIVACIJA 
Na jezeru Bundek u srijedu, 30. listopada 2024. godine 
održano je Prvenstvo Grada Zagreba u krosu. Kros je, ukratko, 
za one koji možda ne znaju, trčanje po neravnom terenu i 
raznovrsnim vremenskim (ne)prilikama.

Ove godine se natjecalo mnogo sudionika podijeljenih u šest 
dobnih kategorija: zasebno djevojčice i dječaci od 4. do 6. 
razreda, djevojčice i dječaci od 7. do 8. razreda te mladići 
i djevojke iz srednjih škola. Natjecanje je počelo oko 9 sati 
ujutro, a završilo oko 15 sati. Ove godine su sudjelovale 263 
osnovne i srednje škole s 952 učenika i učenica.

Sudionici su trčali po tmurnom vremenu te laganoj kišici i 
magli, no to ih je očito još dodatno potaknulo u borbi za prva 
mjesta. Vladale su neizvjesnost, uzbuđenost, ali i nervoza. I 
najvažnije – sportski duh. Nije bilo problema niti svađa, već 
su si svi međusobno pružili podršku i ohrabrenje.

Prvo su se natjecale djevojke srednjih škola od prvog 
do četvrtog razreda. Prijavilo se čak 36 ekipa, to jest 
126 zagrebačkih natjecateljica srednjih škola. Među 
natjecateljicama je vladala napetost i uzbuđenje. Odjednom 
se čuo pucanj iz pištolja koji označuje početak utrke i kolona 
je krenula. Svi su žurno i uzbudljivo očekivali koja će djevojka 
prva stići na cilj. Prva djevojka koja je stigla na cilj je Olja Galić 
iz I. gimnazije, druga je bila Hela Rakamarić iz Prehrambeno-
tehnološke škole, a treća Elena Tomić iz Prirodoslovne škole 
Vladimira Preloga.
 
Leon Salopek Samardžija iz OŠ Izidora Kršnjavoga je prije 
natjecanja rekao:
“Trčanjem se ozbiljno bavim tek nekoliko tjedana. Ne 
očekujem da ćemo biti među tri prvoplasirane škole, ali 
mislim da ćemo biti među najboljih deset.”

Utrku osnovnoškolaca su započeli dječaci 7. i 8. razreda a 
nakon dječaka slijedila je utrka djevojčica 7. i 8. razreda. 
Trčale su kratkih ali napetih 1000 metara. Prvo mjesto 
osvojila je Anja Sečka iz OŠ Odra, drugo mjesto osvojila 
je Mia Prevendar iz OŠ Antuna Gustava Matoša, a treće 
Marcela Cerovac iz OŠ Bartola Kašića. Nakon 7. i 8. razreda 
trčali su učenici i učenice 4.-6. razreda, prvo dječaci a nakon 
njih djevojčice. Prva na cilj je došla je Veronika Šantić iz OŠ 
Antuna Branka Šimića, drugo mjesto postigla je Nikolina 
Krolo iz OŠ Špansko-Oranice a treće Elena Kindl iz OŠ Nikola 
Tesla.
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Na državno natjecanje tako su se plasirali dječaci 7. do 8. 
razreda iz OŠ Medvedgrad i OŠ Granešina, djevojčice od 7. 
do 8. razreda iz OŠ Horvati i OŠ Granešina, mladići iz III. 
gimnazije i  I. Tehničke škole Tesla te djevojke iz Prirodoslovne 
škole Vladimir Prelog i X. gimnazije “Ivan Supek”.
 
I tako je završio još jedan uzbudljiv, napet i uspješan 
zagrebački kros. Cilj natjecanja je ostvaren - zabava i uspjeh! 
Na kraju utrke kod nikoga nije bilo razočaranja i umora, 
nego samo ponos što su dospjeli i do gradskog natjecanja. 
Čestitamo svim sudionicima na trudu i radu te na ustrajnosti 
unatoč vremenskim neprilikama!

Margareta Krnjak i Borna Štambuk,
OŠ Izidora Kršnjavoga
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NA DRŽAVNOM PRVENSTVO U KROSU BRILJIRALE SU DVIJE 
ZAGREBAČKE EKIPE 

SAMOPOUZDANJEM DO ZLATA

Poreč je i ove godine bio domaćin državnog prvenstva u 
krosu. Natjecanje se održalo 26. studenoga i okupilo je 
najbolje ekipe iz cijele Hrvatske. Svi su bili željni pobjede, no 
samo su se neki vratili sa zlatom oko vrata. Među njima našle 
su se i dvije zagrebačke ekipe, djevojke iz Prirodoslovne škole 
Vladimira Preloga i dječaci iz OŠ Medvedgrad.

Djevojke je vodio profesor Ivan Klanac, koji je s nama 
podijelio svoje dojmove o natjecanju:
“Bilo je dobro, slično kao i prošlih godina, ali čim si na 
državnom sve je odmah ljepše. Ove godine se tu našla i 
pobjeda, pa je ugođaj odmah bio ljepši, posebno nakon što 
nam je prošle godine za malo pobjeglo svjetsko u Keniji.”

Profesor Klanac osvrnuo se još dodatno na prošlogodišnje 
natjecanje, na kojem im je za dlaku promaknuo plasman 
na Svjetsko prvenstvo u krosu koje se održalo u Keniji. Ove 
godine, upravo ih je prošlogodišnji poraz motivirao da se bore 
jače i napokon osvoje prvo mjesto.

Jeste li ove godine očekivali pobjedu?
“U principu smo se potajno nadali pobjedi. Znali smo da 
imamo teške protivnike i veliku konkurenciju, ali nismo 
zaboravili da smo i mi jaki. Dali smo sve od sebe i na kraju 
smo uspjeli.”

Kako ste se osjećali nakon pobjede?
“Bio sam ponosan na djevojke, ali najvažnije mi je bilo da su 
one bile ponosne na sebe. Zbog njihovog rada smo i pobijedili, 
dok god su one sretne i zadovoljne - i ja sam.”

Spremate li se već za neko drugo natjecanje?
“Već se spremamo za državno natjecanje iz atletike, koje 
smo također izborili. Nadamo se obraniti naslov prvaka od 
prošle godine.”
Profesoru Klancu i njegovoj ekipi želimo sreću na državnom 
natjecanju iz atletike.

Ekipa dječaka iz OŠ Medvedgrad, koju je vodio profesor 
Goran Firšt, također je ostvarila velik uspjeh, za koji su bile 
potrebne velike pripreme.
Kako ste se pripremali za natjecanje?
“Bilo je žestoko, svaki sat tjelesnog više puta bi trčali oko 
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škole i radili dodatne vježbe, a dečki su još imali treninge 
izvan škole.”

Koja je najveća snaga vašeg tima?
“Najveća snaga ekipe bila je zajedništvo, dečki su se borili 
jedni za druge i njihov duh i međusobna podrška utjecali su 
na njihove rezultate.”

Jeste li očekivali pobjedu?
“Nakon njihovog nastupa na županijskom natjecanju, 
očekivao sam dobre rezultate. Budući da je ovo državno 
prvenstvo i da se radi o najboljim ekipama iz svih županija, 
svi su se nadali prvom mjestu ili nekoj medalji. Vjerovao sam 
da će dečki biti dobri, ali koliko baš dobri… To ne možeš 
znati kada ima puno dobrih ekipa. Na kraju smo ipak imali 
najmanje bodova i pobijedili na natjecanju.”

Jedan od članova Vaše ekipe, Niko Ložnjak, ostavio je 
konkurenciju daleko iza sebe i bio prvi. Kako komentirate 
njegov nastup?
“Niko je otrčao fantastičnu utrku. Trčao je kontrolirano do 
sredine, a nakon toga je ubrzao tempo i uspio prvi proći kroz 
cilj. Odradio je utrku taktički savršeno.”

U intervjuu s Nikom doznali smo kako je pobjeda izgledala 
iz perspektive trkača. 
“Bilo mi je lakše jer sam odradio svoj dio posla, ali bio sam 
napet jer sam čekao ostatak ekipe da prođu cilj, nadajući se 
da će se to dogoditi što prije.”

Kako si se osjećao nakon ekipne pobjede?
“Bio sam vrlo sretan zbog ekipne pobjede jer smo uspjeli 
vratiti Medvedgrad na vrh Hrvatske u krosu i jer smo se na taj 
način odužili profesoru što je odabrao nas da predstavljamo 
školu. Također mi je bilo drago jer mi je pobjeda podigla 
samopouzdanje za buduće utrke. Sretan sam i zbog dobivena 
3 dodatna boda pri upisu u srednju školu, ali povratak 
Medvedgrada na vrh mi je definitivno draži od bilo čega 
drugoga,” rekao je Niko na kraju, dodavši:
“Zahvalan sam profesoru na prilici i na povjerenju koju mi je 
dao i smatram da je jednako zaslužan za uspjeh na natjecanju 
kao i mi jer bez njegovih uputa, objašnjenja, mirnoće i podrške 
ne bismo uspjeli postići to što jesmo.”

Klara Firšt, Gimnazija Lucijana Vranjanina
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FRAN FELETAR IZ GIMNAZIJE TITUŠA BREZOVAČKOG 
PREDSTAVLJAO JE HRVATSKU NA GIMNAZIJADI U BAHREINU 
I OSVOJIO ZLATNU I BRONČANU MEDALJU

TAEKWONDO KAO SPORT ALI I ŠKOLA 
ŽIVOTA
Fran Feletar, talentirani taekwondo borac iz Gimnazije Tituša 
Brezovačkog, nedavno je imao priliku sa samo 16 godina 
predstavljati Hrvatsku na prestižnom međunarodnom 
natjecanju, Gimnazijadi u Bahreinu, i osvojiti zlatnu i 
brončanu medalju.

Kako se rodila Franova ljubav prema taekwondo-u i kako 
mu je bilo na natjecanju doznali smo u intervjuu s našim 
pobjednikom.

Kako ste uopće počeli trenirati taekwondo?
“Sve je krenulo još dok sam išao u vrtić. Sa samo 6 godina 
počeo sam trenirati taekwondo. Roditelji su razmišljali na koji 
sport me upisati jer su smatrali da bi bilo dobro da krenem 
s nekom tjelesnom aktivnosti od malena i na tome sam im 
zahvalan. Uvijek su govorili da onaj tko je fizički spreman 
takav je i mentalno.]

Što je bilo najizazovnije u pripremama za Gimnazijadu 
u Bahreinu? Kako ste se mentalno i fizički pripremali za 
takav izazov?
“Za Gimnazijadu sam se pripremao više nego ikada u životu, 
trenirao sam svaki dan, osim nedjelje, i to po nekoliko sati. 
Veliki problem je bio taj što sam uz treninge morao uskladiti 
školske i ostale svakodnevne obaveze. Gimnazijada u 
Bahrainu bilo je daleko najzahtjevnije natjecanje na koje sam 
do sada išao te mi je osim fizičke pripreme potrebna bila i 
mentalna. U početku mi nije bilo svejedno, prvi puta sam letio 
zrakoplovom, drugi kontinent, različita kultura, sasvim novo 
iskustvo, i sve to bez roditelja. Kako se bližio dan polaska 
razmišljao sam kako će to sve izgledati. Nažalost, neke 
stvari koje volim morao sam ostaviti sa strane. S vremenom 
sam prihvatio što me čeka i sjetio se da s razlogom idem u 
Bahrain, a to sam i dokazao.”

Kakva je bila konkurencija na Gimnazijadi? Koji su trenuci 
bili najteži za vas tijekom natjecanja?
“Konkurencija koja me dočekala u Bahrainu bila je očekivano 
jaka, na Gimnazijadu ne ide tko hoće, već ide onaj koji 
se dokaže, onaj koji je spreman predstavljati državu. 
Kao višestruki prvak Hrvatske i Zagreba znao sam da će 
konkurencija biti puno jača nego kod nas doma pa sam se na 
to i pripremio. Vrlo mi je bitno da sam u svojoj glavi na vrhu, 
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iznad svih, ali također imam i poštovanja prema drugima. 
Ponekad mi nije lako izgubiti i ostati bez medalje, ali to je dio 
sporta i moram biti spreman i na takve slučajeve. Posebno je 
teško gubiti u borilačkim sportovima.”

Opišite vaš dan prije finalnih borbi?
“Na dan prije mog nastupa održavala se Noć nacija. Za razliku 
od drugih, koji su se veselo družili i zabavljali, izmjenjivali 
majice, trenirke i još neke poklone, ja sam s trenerom 
trenirao. U tom trenutku nisam bio zadovoljan odlukom 
trenera, čak sam bio ljut na njega, ali sada kada pogledam na 
to, jako sam mu zahvalan.”

Kako vidite budućnost taekwondo-a u Hrvatskoj, te 
kako motivirate mlađe generacije sportaša da se posvete 
ovom sportu?
“Mislim da je taekwondo jedan od najboljih, ako ne i najbolji 
sport za razvijanje motoričkih sposobnosti, pogotovo kod 
djece. Taekwondo zaista pruža razne fizičke sposobnosti, 
poput fleksibilnosti, kondicije, snage i skočnosti, ali svakako 
i mentalne. Poznavanje vještina taekwondo-a izuzetno 
pomaže kao osnova i u drugim sportovima, stoga ako vas 
zanimaju sportovi preporučam da svakako počnete svoju 
karijeru u taekwondo-u, ali i ako ste već sportaš da svoju 
karijeru ojačate ovim borilačkim sportom. U budućnosti se 
vidim u svojemu klubu TCZ Ban Keglević. Tu se osjećam 
ugodno i okružen sam divnim ljudima.“

Porazgovarali smo i s njegovom profesoricom Ljiljankom 
Kordić koja ga je pratila na Gimnazijadi.
“Uvijek kada radite s tako talentiranim mladim ljudima, a 
u našoj školi ih ima mnogo, razmišljate što je to što može 
biti izazov i motivacija u njihovom i našem radu. U ovom 
slučaju to je bio odlazak na Gimnazijadu u Bahrein. Od 
prijave do odlaska put je bio dug i izazovan. Na kraju smo 
uspjeli otputovati zahvaljujući našim divnim roditeljima, 
sponzorima i Hrvatskom školskom sportskom savezu, te se 
svima njima zahvaljujemo na velikom i nesebičnom trudu.”
Na put je krenula mala sportska delegacija Gimnazije Tituša 
Brezovačkog u čijem sastavu su bili taekwondoist Fran 
Feletar, atletičarke Iva Sušac, Ema Mazzocco, Klara Kapac, 
Tin Meštrović, te hrvačica Mia Kovač, u pratnji voditelja 
Ljiljanke Kordić, Vesne Vdović Filaković, Damira Jelenskog i 
Domagoja Pečka. Svi su postigli izvrsne rezultate, ali naravno 
medalje su kruna svega i pamte se najduže.

“Fran je osvojio zlato i broncu i svi smo u školi na njega jako 
ponosni. Na Gimnazijadi, koja je multi sportsko natjecanje u 
26 sportova, sudjelovala je 71 zemlja s oko 5.000 natjecatelja. 
Mi smo do sada bili na četiri svjetska prvenstva u organizaciji 
ISF-a, ali ovo je svakako bilo najdojmljivije. Osim rezultata 
tu se sklapaju brojna prijateljstva a na Kulturnom danu 
i Susretu nacija uče se i dijele saznanja o životu u svim 
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zemljama svijeta, uči se o poštivanju različitosti, fair playu 
i toleranciji što sudionicima pruža neprocjenjivo iskustvo.”
Profesorica Kordić je na kraju pohvalila i organizaciju 
Gimnazijade.

“Organizacija je bila odlična i drago mi je da sam od 
organizatora naučila kako se tako veliko događanje može 
provesti uspješno i bez stresa. Zemlja je predivna, uspjeli 
smo upoznati neke dijelove, tradiciju i povijest. Posjetili smo 
Nacionalni muzej, Muharrag, BIC, crkvu i džamiju, te sam 
ponosna što sam bila dio tog događanja. Radujem se što 
imam priliku biti dio Franova života i života svih tih mladih 
talentiranih ljudi.”

Putovanje Frana Feletara na Gimnazijadu u Bahrein još je 
jedan dokaz da taekwondo nije samo borilački sport, već i 
škola života koja oblikuje mlade ljude za budućnost.
 

Nikolina Bošnjak, Geodetska škola
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HRVATSKI PLESAČI I PLESAČICE S GIMNAZIJADE U BAHREINU 
DONIJELI SU SREBRO 

KADA STANEM NA PLESNI PODIJ CIJELI 
SVIJET STANE...
Iskustvo za cijeli život upravo je Gimnazijada koja se ove 
godine održala u Bahreinu tijekom sedam dana. To su nam 
potvrdili sudionici Elena Ergić, Lea Vajdić i Luka Kovač koji 
su bili dio ekipe koja je predstavljala Hrvatsku u kategoriji 
sportski ples.

Prema Eleni Ergić ovo natjecanje je bilo posebno jer je bilo 
puno sudionika iz raznih država svijeta, sklopili su nova 
prijateljstva, a ono što se po njoj istaknulo je bila noćna 
akcija gdje je svaka država sebe predstavila kroz ples. Ovakve 
prilike u životu se ne smiju propustit jer nose velike benefite 
općenito, ali i za sam napredak osobe. Osim Elene, Lee i 
Luke, ovo mišljenje dijeli i ostatak njihove ekipe (Tea Belina i 
Lana Beko) koji su uz velik rad i trud uspijeli osvojiti srebro u 

disciplini latino-američkim plesovima.

Također, njihovi kolege Toni Obrovac i Jakov Bosančić 
natjecali su se u breaking disciplini te osvojili 9. i 10. mjesto. 
Imali su treninge gotovo svaki dan po par sati, tijekom šest 
mjeseci sve do samog odlaska u Bahrein. Još prije ljeta 
njihova je koreografija bila složena, a nakon ljeta usavršavali 
su korake, slagali bolje kombinacije, radili ruke i dizajn.  Luka 

Končar je priznao:
“Na neke trenutke je bilo naporno iskombinirati to i treninge 
s partnericom.”

Prije samog natjecanja ni ekipa ni trener nisu imali nikakva 



ZGOMBAČ / BROJ 14  / STR 22   

očekivanja. Tomislav Valdec, mentor ove ekipe, objasnio je:
“Nismo ni razmišljali o rezultatu, prioritet nam je bio da se 
plasiramo na Gimnazijadu, a onda kada smo došli tamo i 
odradili probe smo shvatili da smo favoriti za medalje. Tada 
smo vidjeli da smo dobri i reakcija publike je bila odlična.”

Konkurencija je bila dobra:
“Suparnici su bili dobri i mislim da smo ih mogli s malo više 
treninga pobijediti. Iako bih rekao da smo bili podjednaki, 
ali oni su izgledali uvjerljivije i uvježbanije”, rekao je Luka 
Končar. 

Recept ovome uspjehu upravo je ta ljubav i strast prema 
plesu koju baš svaki pojedinac osjeća dok je na pozornici. 
Lea Vajdić nam je otkrila koliko joj znači ples i što ples budi 
u njoj:
“Meni je ples zapravo smisao cijelog života. Kad god sam pod 
stresom ili mi je teško uvijek dođem na trening gdje me ples 
smiri. Kad stanem na plesni podij cijeli svijet stane i samo 
uživam u onome što radim.”

Ovakav duh, ovakva ljubav i volja za plesom su odrednice 
koje upotpunjuju svakog plesača, a ova ih ekipa zaista 
posjeduje. Lea pleše od malena razne vrste plesova i već 
tada se rodila njezina ljubav prema plesu, a najdraži tip plesa 
joj je latino. Tijekom i nakon natjecanja Lea, a i ostali članovi 
ekipe osjećali su se kao poznati hrvatski sportaši. Dolaskom 
u Hrvatsku Leu su u njezinom kvartu dočekali s bakljadom i 
to je doista pridonijelo tome osjećaju. Tada su shvatili koliku 



ZGOMBAČ / BROJ 14 / STR 23  

podršku imaju i koliko je ljudima stalo u njihovoj nakani da 
se ples, koji ljudi smatraju samo oblikom rekreacije, a ne 
sportom, postane prihvaćen kao sport.

Njihova ekipa imala je puno problema sa školama pojedinih 
sudionika koji nisu imali dozvolu da propuste nastavu jer 
škola nije ples shvaćala ozbiljno sve dok nisu osvojili medalje. 
Ples zahtijeva veliku kondicijsku spremu i svakodnevni 
trening. Ekipa je uspjela prenijeti ovu poruku kroz svoj ples, 
što dokazuje osvojeno drugo mjesto. 

Njihovo putovanje u Bahreinu bilo je odlično provedeno, u 
slobodno vrijeme uspjeli su obići dijelove Bahreina kao što 
je Kraljevska farma deva, jahali su na konjima uz more, 
katedralu, luku, glavni market... Ono što ih je jako začudilo 
je da nitko ne ide nigdje pješice, već svi koriste automobile. 
Zbog toga su često morali uzimati taxi kako bi došli do 
određene lokacije.

Također, ono što im je bilo drugačije je bila hrana, nije bila na 
kakvu su naviknuti, drugačije kulinarske prakse i običaji. U 
početku je količina hrane koju su dobivali bila mala, no njihov 
prigovor su odmah uvažili i popravili propust. Organizacije 
prijevoza do određenih lokacija je bila pomalo problematična, 
jednom su čekali čak 2 sata autobus, no uspjeli su biti u 

tijeku sa svime. 
Ništa ih nije spriječilo u borbi za ovakav rezultat, a kada 
su saznali da su na drugom mjestu, bili su presretni. Sama 
činjenica da su bili prvi i jedini od hrvatskih ekipa koji su 
osvojili srebro, učinila ih je jako ponosnima. Zaista, ovo je 
iskustvo koje se neće moći zaboraviti, uložen trud i energija 
se potpuno isplatila, a sljedeće godine očekujemo još bolju 
Gimnazijadu s još većom borbenosti i strasti.

Ida Turkalj, IV. gimnazija
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HRVATSKA JE DONIJELA BRONCU U ORIJENTACIJSKOM 
TRČANJU S GIMNAZIJADE 

PRIRODA JE U NARAVI NAŠEG SPORTA
Orijentacijsko trčanje jedno je od 26 sportova u kojima se 
predstavilo više od 5.000 natjecatelja na nedavno održanoj 
Gimnazijadi u Bahreinu. Upravo je ekipa iz Hrvatske osvojila 
broncu u orijentacijskom trčanju u sastavu Paola Rako, 
Melissa Drobić i Ema Juričan, dok se njihov trener, koji ih 
je očigledno odlično pripremio, zove Damir Gobec. Ekipa 
je završila na 3. mjestu, no njihova prvobitna želja je bila 
dostojno braniti boje Hrvatske i pokazati se u najboljem 
svijetlu.

Damir Gobec je objasnio:
“Nije nam žao što nismo zlatni ili srebrni, mi težimo tome 
da budemo što bolji. Ta medalja je velika stvar, no važno je 
sudjelovati i biti zadovoljan svojim nastupom što su naše 
djevojke sigurno ostvarile.”

Uz to što su osvojili medalju, po ovome su pokazali veliku 
skromnost. Konkurencija za njih nije bila strašno jaka, ali je 
bila dovoljno jaka da su morali dati sve od sebe da bi postigli 
ovakav rezultat. Trener Gobec je rekao:
“Natjecatelji iz Kine i Hong Konga pokazali su da su atletski 
bili izuzetno spremni, no naša ekipa je bila spremna tehnički 
i zahvaljujući tome smo ekipno osvojili broncu.”

Također, treba napomenuti da je njihova najbolja 
natjecateljica, Paola Rako, bila četvrta s vrlo malim 
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zaostatkom od 13 sekundi za medaljom.
 
Svi će ovaj događaj pamtiti cijeli život. Djevojke su stekle 
puno novih prijatelja. Prvo su se povezale s hrvatskom 
delegacijom, a kasnije i s natjecateljima iz Kine, Maroka i 
Hong Konga.

“Djevojke su stvarno imale mnogo kontakata i jedna od 
najbitnijih stvari ovakve jedne srednjoškolske “olimpijade” je 
upravo povezivanje s drugim kulturama i drugim ljudima iz 
cijelog svijeta”, potvrdio nam je Damir Gobec.

Na natjecanju su se mogli upoznati s načinom života, 
načinom ponašanja, kulturu te načinom ophođenja na 
natjecanju kroz različite države. Najupečatljiviji dan je 
bio dan kad se održala noć nacija, gdje su se praktički sva 
djeca družila međusobno i prezentirala svoje države te su 
izmjenjivale poklone, privjeske i razne promo-materijale 
između sebe.
“Svečano zatvaranje i otvaranje uz mimohod je zaista 
bio poseban doživljaj, a samo je prava Olimpijada veća od 
ovoga”, opisao nam je Damir Gobec svoj dojam.

Za ovo natjecanje nisu se posebno pripremali, jer su oni 
kontinuirano u treningu za njihovu natjecateljsku sezonu 
u orijentacijskom sportu. Njihova sezona traje otprilike 
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od ožujka do kraja studenoga, a u ljetnim mjesecima se 
održavaju razna natjecanja. Prema tome, Gimnazijada je bila 
u njihovom natjecateljskom ciklusu gdje su oni jako dobro 
pripremljeni.

Jedino za što su se više pripremali je trčanje po većoj vrućini 
kako bi se tijelo adaptiralo na jake temperaturne razlike koje 
su ih tamo dočekale.
 
Damir Gobec je rekao gdje se odvijaju njihovi treninzi:
“Osim atletskih treninga koje radimo po cesti, atletskoj stazi 
ili po parkovima, mi smo redovito po šumskim prostorima 
oko našeg mjesta stanovanja. Trenira se po šumi, to jest u 
prirodi, jer je to narav našeg sporta.”

Ovo iskustvo će biti dugovječno za sve, u tome je i veliku 
stvar imala sama organizacija koja je prema Gobecu bila 
izvanredna.

“To je poseban doživljaj kada nastupate zajedno s pet i pol 
tisuća natjecatelja iz oko 70 država. Za našu ekipu je to bio 
poseban doživljaj koji će zasigurno ostati za cijeli život”, 
objasnio je Gobec. Prema njegovim riječima, ovakvo iskustvo 
se nikada neće zaboraviti, stoga potičemo još ekipa da se 
sljedeće godine iskušaju u ovome natjecanju jer sigurno neće 
zažaliti.
                                                                                                

 Ida Turkalj, IV. gimnazija
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MARKO PJACA, NOGOMETAŠ DINAMA I HRVATSKI 
REPREZENTATIVAC 

U OSNOVNJAKU SAM NASTUPAO ZA ŠKOLU 
U NOGOMETU I ATLETICI 

Marko Pjaca, 29-godišnji je nogometaš Dinama i hrvatski 
reprezentativac, zagrebački dečko kojeg navijači posebno 
vole i cijene. Iako je trenutno sa svojim klubom na pripremama 
za drugi dio sezone u Turskoj, našao je vremena za intervju za 
naš novi broj ZGombača. 

Kako ste se upoznali s nogometom? Kako su izgledali 
Vaši početci u Dinamu i ZET-u?
“Počeo sam trenirati sa sedam godina u ZET-u, u prvom 
razredu. U nogomet sam se zaljubio kao i svaki dečko iz 
Zagreba, gledajući Dinamo.”

Jeste li ikada trenirali nešto drugo osim nogometa i da li 
je nogomet bio Vaš prvi izbor?
“Imao sam dosta sportova koji su me zanimali, ali nogomet 
je definitivno bio sport broj jedan za mene, kao i za većinu 
dječaka. To je jedini sport koji sam ozbiljno trenirao.”

Poznato nam je da ste pohađali Športsku gimnaziju 
u Zagrebu. Jeste li ikada nastupali za svoju školu na 
školskim ili državnim natjecanjima?
“U osnovnoj školi sam nastupao za školu, a u srednjoj 
nažalost nisam mogao s obzirom da sam već krenuo s 
profesionalnim treniranjem. U osnovnoj sam osim nogometa 

nastupao i na atletici.” 

Prvotno ste upisali IV. gimnaziju u Zagrebu, no prebacili 
ste se u Športsku. Jeste li već tada razmišljali o  svojoj 
karijeri? Je li to utjecalo na vaš napredak u nogometu i 
reprezentaciji?
“Naravno da sam imao veliku želju baviti se nogometom 
profesionalno. Uz Športsku gimnaziju bilo mi je puno lakše 
uskladiti nogometne i školske obaveze koje sam imao. 
Sigurno da je to pridonijelo mom napretku u nogometu jer 
sam mu se više mogao posvetiti.”

Do sada ste odigrali mnogo utakmica za klub i za 
reprezentaciju. Imate li  neku koja Vam je posebno ostala 
u sjećanju?
“Bilo je puno lijepih utakmica, ali ako moram nešto izdvojiti 
onda je to finale Svjetskog prvenstva protiv Francuske te 
utakmica Dinamo - Celtic u kojoj sam postigao jedini hat-
trick i to u najdražem dresu.”

Ima li neko značenje za Vas broj 20 koji nosite na dresu?
“Iskreno, nema. Postao mi je drag s vremenom i nastavio 
sam ga nositi.”
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Razmišljate li ikada što biste radili nakon završetka 
karijere kao igrač? 
“Trenutno mi je fokus samo na igranju i nogometu jer u tome 
uživam maksimalno i nadam se da će to potrajati što duže. 
Kad dođe vrijeme da završim karijeru onda ću vidjeti što i 
kako dalje.” 

Što biste danas radili da niste postali nogometaš?
“Vjerojatno bih se bavio nekim drugim sportom, jer mi je 
sport velika ljubav.” 

Imate li kakve savjete za mlade sportaše koji tek 
započinju svoje sportske karijere?
“Moja poruka bila bi da nikad ne odustajete od svojih snova. 
Puno je faktora koji utječu da netko postane profesionalni 
sportaš, ali radom se može postići puno toga. Također, bitno 
je da svako djete uživa u sportu i da se kroz njega izgradi kao 
osoba.”

Iva Mirko, Zdravstveno učilište
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ROBERT MAGDIĆ, PROFESOR TZK U HOTELIJERSKO-
TURISTIČKOJ ŠKOLI, DOBIO JE NAGRADU HŠSS-A ZA 
DOPRINOS RAZVOJU ŠKOLSKOG SPORTA ZA ŠKOLSKU 
GODINU 2023./2024.

SRETAN SAM, NISAM NITI ZNAO DA 
POSTOJI TA NAGRADA 
Što se dogodi kada iz ničega napraviš nešto? Ako ustraješ 
u svom cilju da promoviraš nešto do čega ti je stalo? Što
se dogodi ako se trudiš biti najbolji, a da to ni ne primijetiš?
Paa, dobiješ nagradu za koju nisi znao da postoji!

Profesor tjelesne i zdravstvene kulture u Hotelijersko-
turističkoj školi, Robert Magdić, ove je godine osvojio 
nagradu Hrvatskog školskog sportskog saveza, na prijedlog 
Školskog sportskog saveza Grada Zagreba, za doprinos 
razvoju školskog sporta za školsku godinu 2023./2024. Nije 
razmišljao o pobjedama, već o dobrobiti djece te je imao želju 
uključiti što veći broj učenika svoje škole u školski sportski 
klub. Njegov rad i trud vide se u brojnim sudjelovanjima 
na natjecanjima i u projektima ŠSSZG i HŠSS-a koji su to 
prepoznali te mu dodijelili već spomenutu nagradu.

Kako se osjećate povodom ove nagrade? Jeste li je 
očekivali?
„Osjećam se odlično! Moram priznati da je nisam očekivao i 
da nisam uopće znao da postoji, ali mi je drago što postoje 
ljudi koji prepoznaju trud, rad, zalaganje i sudjelovanje neke 
škole u školskom sportu.”

Što vam je najvažnije kod rada s učenicima?
„Najvažnije mi je okupiti što veći broj učenika i učenica u 
sport općenito, da ga zavole i ostanu u njemu.”

Što vam je donijelo ovu nagradu?
„Ne znam koji su točno kriteriji, ali imamo preko 300 članova 
u školskom klubu. Cilj mi je bio sudjelovati u svim mogućim
natjecanjima, objeručke sam prihvatio projekt Vježbaonica i
projekt BUŠ (Biciklom u školu), u kojem smo uspjeli aktivirati
stotinjak učenika. Zadnje dvije godine držimo titulu prvaka
po najvećem broju skupljenih kilometara.”

Koje ste promjene uveli tijekom svog rada u HTŠ-u?
„U početku, kada sam preuzeo klub, bilo je jako malo učenika. 
Moj primarni cilj bio je povećati broj članova. S vremenom je 
taj broj rastao i počeli smo ostvarivati rezultate koji, moram 
priznati, nisu bili prioritet. Mislim da nisu ni sada – najvažnije 
mi je da se što više učenika bavi sportom.”

SAZNAJ VIŠE

https://skolski-sport.hr/2024/12/17/svecanost-skolskog-sporta-vi-ste-pokretacka-sila-razvoja-skolskog-sporta-u-hrvatskoj/
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Kakvu ulogu, osim fizičke aktivnosti, sport ima za 
učenike?
„Osim za fizičko zdravlje, sport je važan za stvaranje osjećaja 
pripadnosti unutar  grupe.  Upoznaju starije i mlađe kolege, 
vesele se i osjećaju zadovoljno. Mislim da je uloga sporta na 
psihičko zdravlje čak i značajnija od uloge na fizičko zdravlje.”

Promovirate li inkluziju unutar tima? Kako to postižete?
„Kao što sam spomenuo, rezultat mi nije primaran. Školski 
sport je specifičan, i zbog toga nisam inzistirao da igraju 
samo najbolji. Zašto? Zato što ti najbolji ne mogu uvijek 
doći zbog obaveza prema svojim klubovima, čije se utakmice 
često poklapaju sa školskima. Zato sam uvijek sa sobom 
vodio i one manje vješte učenike, odnosno one koji se tim 
sportom ne bave aktivno. Moj cilj je bio da svi igraju – tko 
god dođe na utakmicu, bez obzira na to igra li dobro ili loše. 
Smatram da se utakmica ne gubi u prvih ili posljednjih pet 
minuta.”

S kojim se preprekama suočavate u svakodnevnom radu 
s učenicima?
„Najveća prepreka je kada učenik ne želi nastupiti ili 
sudjelovati u nekom školskom sportskom događaju, unatoč 
trudu mene i njegovih kolega. Tu im nikada ne smijemo  
zatvoriti vrata – pustimo ih da sazriju pa ih opet pitamo 
iduće godine. Još jedna prepreka je preklapanje klupskih 
utakmica sa školskima. Za školski sport najidealnije bi bilo 
da se utakmice odvijaju tijekom radnih dana. U tom slučaju 
svaka bi škola dobila najkvalitetniji kadar, ali tada bi učenici 
amateri manje dolazili do izražaja.”

Njegov trud i volja vidljivi su od samih početaka njegova 
rada. Radeći u jednoj maloj osnovnoj školi u blizini Karlovca, 
osnovao je dvije grupe mladih gimnastičara – čvrstih i žilavih 
– koji su na kraju otišli na državno prvenstvo.
„Dok sam radio u jednoj maloj osnovnoj školi nedaleko od

Karlovca, imao sam dvije grupe gimnastičara – mušku i 
žensku. Na prvom satu primijetio sam njihovu snagu i želju 
za tim pokretima i rekao sam da vjerujem kako ih mogu 
odvesti na državno prvenstvo. Nakon tri godine rada uspjeli 
smo otići na državno. Kasnije sam otišao iz te škole, ali oni 
su još tri-četiri puta sudjelovali na državnom prvenstvu, a 
mislim da su osvojili i medalju.”

Na kraju nam je uputio nekoliko riječi:
„Htio bih za kraj reći djeci neka se bave sportom, jer je sport 
predivna stvar. Njime ulažemo u naše fizičko i psihičko 
zdravlje, stvaramo nova prijateljstva, jer sport nas spaja – i 
nikad ne rastavlja!”

Antonela Karačić, X. Gimnazija Ivan Supek
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ŠSSGZ DOBIO JE NAGRADU ZA ŽIVOTNO 
DJELO SPORTSKOG SAVEZA GRADA 
ZAGREBA

Na tradicionalnoj dodjeli nagrada Sportskog saveza Grada 
Zagreba, krajem prosinca 2024. godine, u zagrebačkom 
hotelu Hilton Garden Inn, uz prisustvo brojne društvene i 
sportske elite, i Školski sportski savez Grada Zagreba je 
bio među laureatima. Trofej za Životno djelo, povodom 
obilježavanja 65 godina svoga djelovanja, u ime Saveza 
primio je s neskrivenim ponosom predsjednik Pere Markić.
U tih 65 godina, još tamo od daleke 1959. godine, Školski 
sportski savez Grada Zagreba svakodnevno donosi svoj 
ogroman doprinos razvoju školskog sporta, a sadašnji 
predsjednik Pere Markić, već 6,5 godina na čelu ovog malog 
ali složnog kolektiva, vidno ponosan zbog nagrade kaže:
„Posao koji neumorno radimo, i koji smo naslijedili od velikih 
entuzijasta koji su to radili prije nas, ne radimo zbog nagrada 
i priznanja. Ali, kada naporno i predano radiš, i kada netko 
kasnije prepozna tvoj trud, onda je to dodatni benefit, poticaj 
da radimo dobar posao. I podstrek da radimo još predanije i 
bolje u budućnosti.”

Pere Markić već je 13-ak godina profesor u Prirodoslovnoj 
školi Vladimira Preloga, i dobro zna o čemu priča, to nisu 
samo prazne aklamacije, u ovo po školstvo, pa i sport, 
izazovno vrijeme.

„Imam dovoljno iskustva pa mogu reći da se svi mi moramo 
prilagođavati vremenu u kojem živimo, ne smijemo živjeti na 
‘staroj slavi’. Stalno se ponavlja mantra da su djeca previše 
pred ekranima bilo koje vrste, zato se mi aktivno borimo protiv 
toga raznoraznim sportskim programima kojima pridonosimo 
da djeca budu tjelesno što aktivnija. Ali, tu svakako moramo 
imati i određenu podršku škola, te prije svega obitelji naših 
učenica i učenika. Živimo u drugačijim vremenima nego 
prije, i svjesni smo da se moramo tome prilagoditi, današnje 
generacije traže možda drugačiji pristup nego li prijašnje. 
Naši brojni programi su zato tu da im približe sport, da on 

postane sastavni dio njihovog života.”

A dokaz njegovim riječima su i brojne medalje zagrebačkih 
osnovnoškolaca i srednjoškolaca na državnim ali i svjetskim 
natjecanjima, te brojna priznanja za programe ŠSSGZ. Tako 
je i program školski novinar, popularni Zgombač, dobio na 
neki način priznanje u vidu nagrade SSGZ za najuspješnije 
mlade sportaše u 2024. godini. Naime, Anja Vicković, 
reprezentativka i državna prvakinje u kuglanju, dobitnica te 
nagrade, danas studentica, bila je unazad nekoliko godina 
jedna od naših najaktivnijih mladih novinarki.    

SAZNAJ VIŠE

https://www.zgsport.hr/vijesti/sandra-elkasevic-i-ivan-bertic-odbojkasice-mladosti-nogometasi-dinama-i-braca-sinkovic
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NAGRAĐENA NAJBOLJA ŠKOLSKA 
SPORTSKA DRUŠTVA ZA ŠKOLSKU GODINU 
2023./2024.

Školski sportski savez Grada Zagreba po prvi puta nagradio je 
najuspješnija školska sportska društva u kategoriji osnovnih 
i srednjih škola za školsku godinu 2023./2024.

Bodovanje najuspješnijih školskih sportskih društava 
temeljilo se je na Pravilniku o nagrađivanju najboljih ŠSD-a 
Grada Zagreba, a u obzir su uzeti plasmani na županijskoj 
razini te plasmani i sudjelovanja na poluzavršnim i završnim 
natjecanjima u organizaciji Hrvatskog školskog sportskog 
saveza.  
Svečana dodjela priznanja i nagrada održana je u ponedjeljak, 
9. prosinca 2024. godine u kinodvorani I. gimnazije u okviru
redovne sjednice Skupštine Školskog sportskog saveza
Grada Zagreba.
Nagrade i priznanja dodijeli su g. Ivan Dujić, glavni tajnik
Hrvatskog školskog sportskog saveza te g. Pere Markić,
predsjednik Školskog sportskog saveza Grada Zagreba.

POREDAK ŠKOLSKIH SPORTSKIH DRUŠTAVA

OSNOVNE ŠKOLE:
1.mjesto: OŠ Alojzija Stepinca
2.mjesto: OŠ Medvedgrad
3.mjesto: OŠ Granešina

SREDNJE ŠKOLE:
1.mjesto: Športska gimnazija
2.mjesto: Prirodoslovna škola Vladimira Preloga
3.mjesto: X. gimnazija Ivan Supek

Posebno priznanje dodijeljeno je X. gimnaziji Ivan Supek za 
osvojeno 7. mjesto na svjetskom školskom prvenstvu koje je 
održano u Nairobiju, Kenija. 

Čestitamo! 

SAZNAJ VIŠE

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=vijest&id=631
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ODMORKO
Dragi zgomboljupci,

iza nas su još jedni zimski praznici, kao i program Odmorko Zima! Na ovogodišnjem zimskom Odmorku zagrebački 
školarci, ali i svi oni koji su došli na praznike, imali su priliku sudjelovati u raznim aktivnostima. Zgombaonica je 
održana u četiri škole: OŠ kralja Tomislava, OŠ Jelkovec, OŠ Iver i OŠ Gustava Krkleca, dok je slobodno plivanje bilo 
moguće na Zimskom plivalištu Mladost, bazenu Jelkovec, bazenu Iver i bazenu Utrina. Kuglanje se moglo uživati 
na četiri kuglane: Pongračevo, Zagreb, Ponikve i Grmoščica, a slobodno klizanje bilo je na klizalištu Velesajam, ŠRC 
Šalata i Admiral Ice Dome. Uz sve te aktivnosti, zimska idila na zagrebačkim klizalištima bila je zaista nezaboravna!

FOTOGALERIJA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=odmorko
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=fotogalerija&id=496
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Iako zimski Odmorko sada završava, ne brinite – nastavljamo s Odmorkom i tijekom školske godine! Već u srijedu, 
8. siječnja nastavljamo sa slobodnim klizanjem na ŠRC Šalata, dok u subotu, 11. siječnja vraćamo se sa slobodnim
plivanjem, usavršavanjem plivačkih tehnika i skokovima u vodu na Zimskom plivalištu Mladost. Od ponedjeljka, 13.
siječnja ponovno uživamo u slobodnom klizanju u Admiral Ice Dome.

Ostanite s nama i uživajte u aktivnostima koje slijede!
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ŠKOLSKI SPORT KROZ POVIJEST

U 14. broju Zgombača pročitajte što se događalo u školskom sportu i Odmorku tijekom 
1989. i 1990. godine.  
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REZULTATI PREDSTAVNIKA GRADA ZAGREBA NA ZAVRŠNICI 
DRŽAVNOG PRVENSTVA ŠKOLSKIH SPORTSKIH DRUŠTAVA 
REPUBLIKE HRVATSKE

https://skolski-sport.hr/kros/
https://skolski-sport.hr/kros/
https://skolski-sport.hr/plivanje/
https://skolski-sport.hr/sah/
https://skolski-sport.hr/kros/
https://skolski-sport.hr/plivanje/
https://skolski-sport.hr/sah/
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REZULTATI PRVENSTVA GRADA 
ZAGREBA U ŠKOLSKOJ GODINI 
2024./2025.
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DJEVOJČICE
1. MJESTO: OŠ IVANA MEŠTROVIĆA
2. MJESTO: OŠ JULIJA KLOVIĆA
3. MJESTO: OŠ AUGUSTA ŠENOE

DJEČACI
1. MJESTO: OŠ KRALJA TOMISLAVA
2. MJESTO: OŠ JURE KAŠTELANA
3. MJESTO: OŠ JULIJA KLOVIĆA

BADMINTON

MLADIĆI
1. MJESTO: XIII.GIMNAZIJA
2. MJESTO: I.GIMNAZIJA
3. MJESTO: IX.GIMNAZIJA

DJEVOJKE
1. MJESTO: I.GIMNAZIJA
2. MJESTO: ZDRAVSTVENO UČILIŠTE
3. MJESTO: XVI.GIMNAZIJA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1371
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1370
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1373
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1372
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DJEVOJČICE
1. MJESTO: OŠ BARTOLA KAŠIĆA
2. MJESTO: OŠ PAVLEKA MIŠKINE
3. MJESTO: OŠ MARIJE JURIĆ ZAGORKE

DJEČACI
1. MJESTO: OŠ TITUŠA BREZOVAČKOG
2. MJESTO: OŠ GUSTAVA KRKLECA
3. MJESTO: OŠ JELKOVEC

PLIVANJE

MLADIĆI
1. MJESTO: ŠPORTSKA GIMNAZIJA
2. MJESTO: XV.GIMNAZIJA
3. MJESTO: III.GIMNAZIJA

DJEVOJKE
1. MJESTO: PRIRODOSLOVNA ŠKOLA VLADIMIRA
    PRELOGA
2. MJESTO: III.GIMNAZIJA
3. MJESTO: ŠPORTSKA GIMNAZIJA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1380
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1388
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1404
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1396
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DJEVOJČICE 4. – 6. RAZREDA
1. MJESTO: OŠ ANTUNA BRANKA ŠIMIĆA
2. MJESTO: OŠ DRAGUTINA KUŠLANA
3. MJESTO: OŠ NIKOLE TESLE

DJEČACI 4. – 6. RAZREDA
1. MJESTO: OŠ RETKOVEC
2. MJESTO: OŠ DRAGUTINA DOMJANIĆA
3. MJESTO: OŠ JOSIPA RAČIĆA

KROS

DJEČACI 7. – 8. RAZREDA
1. MJESTO: OŠ MEDVEDGRAD
2. MJESTO: OŠ GRANEŠINA
3. MJESTO: OŠ MATE LOVRAKA

DJEVOJČICE 7. – 8. RAZREDA
1. MJESTO: OŠ HORVATI
2. MJESTO: OŠ GRANEŠINA
3. MJESTO: OŠ ANTUNA GUSTAVA MATOŠA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1377
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1376
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1375
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1374
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DJEVOJKE 
1. MJESTO: PRIRODOSLOVNA ŠKOLA VLADIMIRA
    PRELOGA
2. MJESTO: X.GIMNAZIJA “IVAN SUPEK”
3. MJESTO: GIMNAZIJA TITUŠA BREZOVAČKOG

MLADIĆI
1. MJESTO: III.GIMNAZIJA
2. MJESTO: I.TEHNIČKA ŠKOLA TESLA
3. MJESTO: PRIRODOSLOVNA ŠKOLA VLADIMIRA   
    PRELOGA

KROS

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1379
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1378
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DJEVOJČICE
1. MJESTO: OŠ DRAGUTINA DOMJANIĆA
2. MJESTO: OSNOVNA MONTESSORI ŠKOLA BARUNICE
                   DEDEE VRANYCZANY
3. MJESTO: OŠ SILVIJA STRAHIMIRA KRANJČEVIĆA

DJEČACI
1. MJESTO: OŠ ŠPANSKO - ORANICE
2. MJESTO: OŠ DOBRIŠE CESARIĆA
3. MJESTO: OŠ IVE ANDRIĆA

ŠAH

MLADIĆI
1. MJESTO: I.TEHNIČKA ŠKOLA TESLA
2. MJESTO: XV.GIMNAZIJA
3. MJESTO: IX.GIMNAZIJA

DJEVOJKE
1. MJESTO: III.GIMNAZIJA
2. MJESTO: I.GIMNAZIJA
3. MJESTO: XIII.GIMNAZIJA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1415
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1414
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1489
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1488
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DJEVOJČICE
1. MJESTO: OŠ DRAGUTINA DOMJANIĆA
2. MJESTO: OŠ MATKA LAGINJE
3. MJESTO: OŠ BANA JOSIPA JELAČIĆA

DJEČACI
1. MJESTO: OŠ MLADOST
2. MJESTO: OŠ OTOK
3. MJESTO: OŠ NIKOLE TESLE

JUDO

1. MJESTO: OŠ DRAGUTINA DOMJANIĆA
2. MJESTO: OŠ MATKA LAGINJE

JUDO - MJEŠOVITO OSNOVNE ŠKOLE

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1416
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1448
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1416
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1480
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DJEVOJČICE
1. MJESTO: OŠ IVER
2. MJESTO: OŠ SESVETSKI KRALJEVEC
3. MJESTO: OŠ BRESTJE

DJEČACI
1. MJESTO: OŠ BREZOVICA
2. MJESTO: OŠ BRESTJE
3. MJESTO: OŠ SESVETSKI KRALJEVEC

HRVANJE

DJEVOJČICE
1. MJESTO: OŠ RUDEŠ
2. MJESTO: OŠ GUSTAVA KRKLECA
3. MJESTO: OŠ DRAGUTINA DOMJANIĆA

VESLANJE - ERGOMETAR

DJEČACI
1. MJESTO: OŠ VRBANI
2. MJESTO: OŠ GUSTAVA KRKLECA
3. MJESTO: OŠ KRALJA TOMISLAVA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1491
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1507
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1526
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1525
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MJEŠOVITO - OSNOVNE ŠKOLE
1. MJESTO: OŠ IVANA MEŠTROVIĆA
2. MJESTO: OŠ DRAGUTINA DOMJANIĆA
3. MJESTO: OŠ TRNSKO

DJEVOJKE
1. MJESTO: PRIRODOSLOVNA ŠKOLA VLADIMIRA 
PRELOGA
2. MJESTO: ŠPORTSKA GIMNAZIJA
3. MJESTO: UPRAVNA ŠKOLA ZAGREB

MLADIĆI
1. MJESTO: ŠPORTSKA GIMNAZIJA
2. MJESTO: XI.GIMNAZIJA
3. MJESTO: X.GIMNAZIJA IVAN SUPEK

MJEŠOVITO - SREDNJE ŠKOLE
1. MJESTO: PRIVATNA SPORTSKA I JEZIČNA GIMNAZIJA 
                   “FRANJO BUČAR”
2. MJESTO: DRUGA EKONOMSKA ŠKOLA
3. MJESTO: XIII.GIMNAZIJA

https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1527
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1530
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1529
https://skolski-sport-zg.hr/index.php?rubrika=sport&id=1528
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FOTO STRIP:
ORGANIZACIJA JE KLJUČ 
USPJEHA
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Organizacija je ključ vremena 

PRIČA 1. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Karla, danas nisi 
sva svoja! Što ti je?! Bit ću u doživotnoj 

kazni ako opet 
dobijem jedinicu… 

Sutra mi je test iz 
povijesti. Nisam ni 
počela učiti… 

Moram se uigrati 
prije treninga. 
Navečer ću učiti 
za ispit… 

Konačno 
doma. Jedva 
čekam 
odbojku!!! 
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Školski sportski savez Grada Zagreba

Tel: 01/481-6340, 01/481-1472

Fax: 01/481-6264

E-mail: skolski-sport-zg@skolski-sport-zg.hr

www.skolski-sport-zg.hr

F: https://www.facebook.com/sssgz/

I: https://www.instagram.com/skolski_sport_grada_zagreba/

Y: https://www.youtube.com/user/SKSSZG


